
     P r o t  o k ó ł   Nr XIII /2011 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu  9 listopada 2011 r. 

 

Początek sesji godz. 12.00     zakończenie – godz. 15.15 

 

Radni obecni: 

 

 1.Konieczny Janusz 

            2.Dębski Janusz 

 3. Niemiec Wojciech  

 4. Bałut Krzysztof 

5.Burczyk Stanisław  

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam  

8. Małek Janusz  

 9. Mindur Andrzej  

10. Ołowiańczyk Zygmunt 

11. Szajna Anna 

12. Trygar Krystyna  

13. Tutak Piotr 

14 Węgrzyn Maria 

 15. Stączek Jerzy  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca Prawny       - Pani Agata Kustra Frączek 

- Radna Rady Powiatu Sanockiego    - Pani Grażyna Borek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi. 

 

Porządek obrad: 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie  między sesjami, w tym z realizacji  

uchwał Rady Gminy.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 

2011- 2021. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji na podatek rolny, wzoru informacji  

o gruntach oraz wzorów załączników do tych deklaracji i informacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości, wzoru 

informacji o nieruchomościach i obiektach budowlanych oraz wzorów załączników do tych 

deklaracji i informacji  
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11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji na podatek leśny,wzoru informacji  

      o lasach oraz wzorów załączników do tych deklaracji i informacji. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku rolnym 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.   

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Zarszynie. 

18. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn  

       z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego 

Gminy Zarszyn w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół  

w Zarszynie.  

21. Wolne wnioski i zapytania. 

22. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

23. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  na wspólny wniosek  Komisji 

Rolnictwa Przedsiębiorczości Ochrony Środowiska i Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki 

Komunalnej   zaproponował  włączyć  do ustalonego porządku obrad dodatkowy projekt uchwały  

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku rolnego. 

Następnie na wniosek Wójta zaproponował dalsze zmiany w porządku obrad, poprzez wniesienie 

dodatkowych projektów uchwał, a  mianowicie w sprawie: 

- udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów, 

- zmiany własnej uchwały Nr VIII/ 39/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 8 czerwca 2011 r.  

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, 

- w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII/71/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 4 października 2011r. 

w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji publicznej o ustalenie, 

zmianę i zniesienie urzędowej nazwy oraz zmianę określenia rodzaju miejscowości Pastwiska z 

 osady na wieś o nazwie Pastwiska, 

-w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji publicznej o zmianę 

określenia rodzaju miejscowości Pastwiska z osady na wieś o nazwie Pastwiska. 

 

Powyższe zmiany w  porządku obrad  Radni przyjęli w jednomyślnym głosowaniu.  

Innych propozycji zmian w porządku obrad nie wniesiono  

       

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie  między sesjami, w tym z realizacji  

uchwał Rady Gminy.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany własnej uchwały Nr VIII/ 39/2011 Rady Gminy Zarszyn  

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
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9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na 

lata 2011- 2021. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta dla celów obliczenia podatku rolnego.  

11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji na podatek rolny, wzoru informacji  

     o gruntach oraz wzorów załączników do tych deklaracji i informacji. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości, wzoru 

informacji o nieruchomościach i obiektach budowlanych oraz wzorów załączników do tych 

deklaracji i informacji  

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji na podatek leśny,wzoru informacji  

      o lasach oraz wzorów załączników do tych deklaracji i informacji. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku rolnym 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych.  

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.   

20. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Zarszynie. 

21. Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn  

       z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego 

Gminy Zarszyn w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół  

w Zarszynie.  

24. Podjęcie uchwały w sprawie  w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII/71/2011 Rady Gminy 

  Zarszyn z dnia 4 października 2011r. w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do spraw  

administracji publicznej o ustalenie, zmianę i zniesienie urzędowej nazwy oraz zmianę 

określenia rodzaju miejscowości Pastwiska  z osady na wieś o nazwie Pastwiska, 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji 

publicznej o zmianę określenia rodzaju miejscowości Pastwiska z osady na wieś o nazwie 

Pastwiska. 

26. Wolne wnioski i zapytania. 

27. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

28. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także 

z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 

referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

- Nad złożonymi sprawozdaniami  głos w  dyskusji zabrał Radny Jerzy Stączek , który zapytał 

Wójta Andrzej Betleja o zagadnienie dotyczące budowy miasteczka drogowego przy Szkole 

Podstawowej w Jaćmierzu.  

 

- Wójt odpowiedział Radnemu Stączkowi , że w dniu 20 października br. uczestniczył  w spotkaniu 

zorganizowanym przez MSWiA  z przedstawicielami Urzędów  Wojewódzkich. Wójt uczestniczył 

w tym spotkaniu jako realizator projektu pn "Budowa miasteczka ruchu drogowego w Jaćmierzu".  



4 

W swojej wypowiedzi Wójt zaznaczył, że na obecną chwilę na szczeblu centralnym  trwają jeszcze 

ustalenia  w sprawie zasad  przekazania gminom środków na realizację powyższego zadania. 

Niemniej jednak inwestycja ta powinna zostać zrealizowana w 2012 roku.  

 

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, iż Rada Gminy powyższe 

sprawozdania przyjęła.  

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla  Gminy Brzozów.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik  

oznajmił, że powyższy projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie  

2 372,00 zł dla Gminy Brzozów z przeznaczeniem na sfinansowanie wydatków z tytułu 

uczęszczania dzieci z terenu Gminy Zarszyn do Samorządowego Przedszkola w Brzozowie był 

analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu 8 listopada br. i został pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Brzozów. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2011 r.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji zapoznali się z projektem zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. 

Po przeprowadzonej dyskusji i udzielonych wyjaśnieniach przez  Skarbnika Gminy członkowie 

Komisji 6 głosami  "za" i 3 "przeciw" pozytywnie zaopiniowali projekt zmian w uchwale 

budżetowej na 2011 r.  

 

Innych głosów dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2011 r. Uchwała podjęta została większością głosów.  

Za jej podjęciem głosowało 12 radnych, 0 przeciw, 3 wstrzymało się od głosu.  

 

Ad. 8. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył zmiany własnej Uchwały Nr VIII/39/2011 Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 8 czerwca 2011 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji zapoznali się z projektem uchwały  w sprawie  zmiany własnej 

Uchwały Nr VIII/39/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 8 czerwca 2011 r. w sprawie zaciągnięcia 

kredytu długoterminowego. Po przeprowadzonej dyskusji i udzielonych wyjaśnieniach przez  

Skarbnika Gminy członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały.   

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie  zmiany własnej Uchwały Nr VIII/39/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 8 czerwca 2011r.  

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy Pan  Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011- 

2021. 

 

- Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany w WPF  mówiąc o wprowadzonym nowym 

przedsięwzięciu  na lata 2011-2012  pn. "Prace z zakresu hodowli, użytkowania i ochrony w lesie 

położonym w Odrzechowej stanowiącym własność Gminy Zarszyn", a także zmianie wartości 

zadania po podpisaniu Aneksu do umowy o realizację zadania pn."Świadczenie usług w zakresie 

przewozu uczniów do gimnazjów i szkół podstawowych na terenie gminy Zarszyn w roku 

szkolnym 2011/2012 i 2012/2013 ". Poinformowała także o związanym z tymi zmianami  

zwiększeniem limitu zobowiązań i zmianę upoważnienia Wójta do zaciągania zobowiązań. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że zmiany w uchwale budżetowej powodują zmiany w WPF i zostały przez członków 

Komisji pozytywnie zaopiniowane.  

 

Innych głosów w  dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie miany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2011- 2021.Uchwała  

podjęta została jednomyślnie. W glosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik 

do protokołu.  

 

Ad. 10. W  dziesiątym  punkcie porządku obrad przystąpiono do uchwalenia podatków i opłat 

lokalnych na 2010 rok.   

 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że zarówno na wniosek 

Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska jak i Komisji Finansów Budownictwa 

i Gospodarki Komunalnej wprowadzony został do porządku obrad dodatkowy projekt uchwały  

w sprawie  obniżenia średniej ceny żyta dla celów obliczenia podatku rolnego. 

Następnie poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska 

o przedstawienie opinii Komisji w tej sprawie. 

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

oznajmił, że na odbytym posiedzeniu w dniu 7 listopada 2011 r członkowie Komisji uznali za 

celowe obniżenie średniej ceny skupu żyta określonej w Komunikacje Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 19 października 2011 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 

pierwszych trzech kwartałów 2011 r. i proponowanej przez Wójta z kwoty 74,18 zł za 1 q na kwotę 

58, 00 zł za 1 q , stanowiącą podstawę do obliczania podatku rolnego za 2012 r. na obszarze Gminy 

Zarszyn.  

Przewodniczący Komisji dodał także,  iż ze strony członków Komisji nie było wniosku o obniżenie  

średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 186.68 zł za 1 m³.   

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że cena 1 q żyta ustalona przez Prezesa GUS i proponowana przez Wójta była 

przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu 8 listopada 2011 r. W trakcie przeprowadzonej  
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dyskusji członkowie Komisji również zdecydowali o zaproponowaniu do uchwalenia przez Radę 

obniżenia średniej ceny skupu żyta z kwoty 74,18 zł na kwotę 58,00 zł za 1 q  stanowiąca podstawę 

do obliczania podatku rolnego za 2012 r. na obszarze Gminy Zarszyn. 

Ponadto Przewodniczący Komisji dodał, że  jej członkowie nie zgłosili  wniosku o obniżenie   

średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 186.68 zł za 1 m³.  

W dyskusji głos zabrali : 

 

- Radna Alfreda Gierad zwróciła się z zapytaniem do przedstawiciela Podkarpackiej Izby  Rolniczej 

Pana Franciszka Gajewskiego, dlaczego Prezes GUS  tak kurczowo trzyma się ceny żyta                       

stanowiącej podstawę do obliczania podatku rolnego. Następnie  zaznaczyła, że kilkanaście lat temu 

była inna struktura zasiewów i przeliczanie 1 q żyta było bardziej sprawiedliwe  niż obecnie. Czy 

nie można tego zmienić wprowadzając bardziej racjonalne rozwiązanie, dostosowując je do 

obecnych realiów.  

 

- Pan Franciszek Gajewski  wyjaśnił, że obecnie na szczeblu rządowym trwają dyskusje na temat 

wprowadzenia dla rolników podatku dochodowego. Sytuacja ta na pewno nie jest  łatwa do 

rozstrzygnięcia. Jednocześnie wyraził niepokój o wpływy z tytułu udziału w podatkach PIT i CIT 

dla gmin w sytuacji wprowadzenia takich rozwiązań podatkowych. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał w pierwszej kolejności pod 

głosowanie w/w  wniosek  zgłoszony przez Komisje o obniżenie średniej ceny skupu żyta za okres 

pierwszych trzech kwartałów 2011 r. z kwoty 74,18 zł za 1 q na kwotę 58, 00 zł za 1 q , stanowiąca 

podstawę do obliczania podatku rolnego za 2012 r. na obszarze Gminy Zarszyn. 

Za przyjęciem tego wniosku głosowało 15 radnych. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów obliczenia podatku rolnego wraz z przyjętą 

poprawką. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. 

Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że w związku z tym, 

iżkwestii obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna określonej przez Prezesa GUS w kwocie 

186.68 zł za 1 m³, podatek leśny od 1 ha fizycznego za rok podatkowy wynosi równowartość 

pieniężną 0.220 m³ drewna, obliczoną wg. średniej ceny sprzedaży drewna uzyskanej przez 

nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy i stanowić będzie 

kwotę  41.07 zł z 1 ha fizycznego.  zarówno ze strony Wójta  jak i radnych na odbytych 

posiedzeniach Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska  jak i  Komisji 

Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  nie było  inicjatywy  uchwałodawczej w  

 

Ad.11.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości 

zaproponowanych przez Wójta Gminy i tak : 

 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

          na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 

                     od 1 m2 powierzchni                                                                                0,84 zł 

b)pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

                     wodnych - od 1 ha powierzchni                                                                4,33 zł  
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c)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

                     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku  

                     publicznego -  od 1 m2 powierzchni                                                         0,40 zł 

2. od budynków lub ich części : 

a) mieszkalnych - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                     0,67zł  

 b)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od  

                      budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie  

                      działalności gospodarczej - od 1 m2 powierzchni użytkowej                19,00 zł 

c)zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  

                      kwalifikowanym materiałem siewnym   - od 1 m2 powierzchni  

                      użytkowej                                                                                                  10,24 zł 

 d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie  

                       udzielania świadczeń zdrowotnych - od 1 m2 powierzchni  

           użytkowej                                                                                                  4,45 zł 

 e)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

            działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

                       publicznego - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                       6,50 zł  

3.  od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z 

dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych .  

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji  w dniu 7 listopada  2011 r.  członkowie dokonali analizy 

wysokości rocznych stawek podatku od nieruchomości na 2012 r. przedstawione przez Ministra 

Finansów i Wójta Gminy. Po przeprowadzonej dyskusji wnioskowano o przyjęcie w § 1 projektu 

uchwały n/w stawek podatku: 

 

1. od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu 

          na sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 

                     od 1 m2 powierzchni                                                                                0,84 zł 

b)pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni 

                     wodnych - od 1 ha powierzchni                                                                4,33 zł  

c)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

                     działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku  

                     publicznego -  od 1 m2 powierzchni                                                         0,36 zł 

2. od budynków lub ich części : 

a) mieszkalnych - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                     0,65zł  

 b)związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od  

                      budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie  

                      działalności gospodarczej - od 1 m2 powierzchni użytkowej                19,00 zł 

c)zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu  

                      kwalifikowanym materiałem siewnym   - od 1 m2 powierzchni  

                      użytkowej                                                                                                  10,24 zł 

 d) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie  

                       udzielania świadczeń zdrowotnych - od 1 m2 powierzchni  

           użytkowej                                                                                                  4,45 zł 

 e)pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej  

            działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku 

                       publicznego - od 1 m2 powierzchni użytkowej                                       6,00 zł  

3.  od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z 

dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych .  



8 

 Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa  i Gospodarki Komunalnej  Pan  Adam 

Malik poinformował , że na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 8 listopada 2011 r. przyjęte 

zostały takie same wysokości stawek podatku od nieruchomości, o jakie  wnioskowała Komisja 

Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska.  

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

 Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz 

Konieczny poddał w pierwszej kolejności pod głosowanie zgłoszone propozycje zmiany stawek 

podatku od nieruchomości przyjęte  przez Komisję  Rolnictwa  Przedsiębiorczości Ochrony 

Środowiska oraz Komisję Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  w stosunku do 

proponowanych  przez Wójta Gminy stawek podatku od nieruchomości i tak :  

  

§1 pkt. 1 lit.c) -wnioskowana przez Wójta kwota 0,40 zł; przyjęta została przez Komisje w 

wysokości 0,36 zł . Wysokość tej stawki poddana pod głosowanie przyjęta została jednomyślnie 

 -15 głosami "za". 

 

§1 pkt.2. lit.a.)-wnioskowana przez Wójta kwota 0,67 zł; przyjęta została przez Komisje  

w wysokości 0,65 zł . Wysokość tej stawki poddana pod głosowanie przyjęta została jednomyślnie 

 -15 głosami "za". 

 

§1 pkt.2. lit.e)-wnioskowana przez Wójta kwota 6,50 zł; przyjęta została przez Komisje  

w wysokości  6,00zł . Wysokość tej stawki poddana pod głosowanie przyjęta została jednomyślnie 

 -15 głosami "za". 

 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie 

całość projektu uchwały w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku  

od nieruchomości wraz z przyjętymi poprawkami. Uchwała ta podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12-14. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad trzema 

tematycznie podobnymi  projektami uchwał w sprawie : 

 

- określenia wzoru deklaracji na podatek rolny, wzoru informacji o gruntach oraz wzorów 

   załączników do tych deklaracji i informacji. 

- określenia wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości, wzoru informacji o nieruchomościach 

  obiektach budowlanych oraz wzorów załączników do tych deklaracji i informacji  

- określenia wzoru deklaracji na podatek leśny,wzoru informacji o lasach oraz wzorów załączników   

do tych deklaracji i informacji.  

 

- Radni otrzymali projekty tych uchwał z uzasadnieniem z którego wynika , że w związku ze 

zmianą przepisów zawartych w ustawach o podatkach i opłatach lokalnych o podatku rolnym,  

o podatku leśnym zachodzi konieczność uaktualnienia druków deklaracji i informacji na podatek od  

nieruchomości, rolny i leśny oraz wzorów tych deklaracji i informacji zmiany m.in. dotyczą  zapisu 

w art. 5 ust.1 pkt.2 lit.d ustawy o podatkach i opłatach lokalnych dot. budynków lub ich części 

związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń. Zaktualizowano załączniki  

o zwolnieniach podatkowych w podatku od nieruchomości, rolnym i leśnym poprzez wykazanie 

obowiązujących zwolnień podatkowych. Ponadto zachodziła konieczność zmiany zapisu  

w deklaracjach i informacjach w pozycji "Miejsce składania deklaracji / informacji; nazwa i adres 

siedziby organu podatkowego z "Urzędu Gminy Zarszyn" na  "Wójt Gminy Zarszyn, 38-530 

Zarszyn ul. Bieszczadzka 74". 
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adama Malik 

oznajmił,że przedmiotowe wzory deklaracji były analizowane na posiedzeniu Komisji w dniu   

8 listopada br. i zostały pozytywnie zaopiniowane.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał kolejno pod głosowanie projekty 

uchwał w sprawie : 

- określenia wzoru deklaracji na podatek rolny, wzoru informacji o gruntach oraz wzorów 

   załączników do tych deklaracji i informacji. Uchwała podjęta została jednomyślnie. Za jej 

   podjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu; 

 

-  określenia wzoru deklaracji na podatek od nieruchomości, wzoru informacji o nieruchomościach 

  obiektach budowlanych oraz wzorów załączników do tych deklaracji i informacji Uchwała 

   podjęta została jednomyślnie. Za jej podjęciem głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 

   załącznik do protokołu; 

 

-  określenia wzoru deklaracji na podatek leśny,wzoru informacji o lasach oraz wzorów załączników 

   do tych deklaracji i informacji. Uchwała podjęta została jednomyślnie. Za jej podjęciem 

   głosowało 15 radnych. Uchwała ta stanowi  załącznik do protokołu. 

 

Ad. 15. Kolejny projekt uchwały dotyczył  wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości. 

 

- Radni otrzymali uzasadnienie następującej treści: w myśl art. 7 ust. 3 ustawy o podatkach  

i opłatach lokalnych z 2010  r. Rada Gminy może wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż 

określone w tej ustawie. Realizacja uprawnienia do wprowadzenia innych niż wymienione 

w ustawie o podatkach i opłatach lokalnych   zwolnień w tym podatku powinna nastąpić poprzez 

określenie tych zwolnień w formie uchwały wskazującej tryb i szczegółowe warunki zwolnienia. 

Stosownie do art. 3 ust. 1 ustawy o podatkach i opłatach  podatnikami podatku od nieruchomości  

są osoby fizyczne , osoby prawne, jednostki organizacyjne w tym spółki nie posiadające 

osobowości prawnej, będące właścicielami nieruchomości, posiadaczami  nieruchomości 

stanowiących m.in. własność jednostki samorządu terytorialnego , jeżeli posiadanie wynika 

z umowy zawartej z właścicielem lub z innego tytułu prawnego. Proponowane zwolnienia w 

podatku od nieruchomości dotyczą przede wszystkim nieruchomości, dla których gmina 

bezpośrednio lub pośrednio byłaby płatnikiem tego podatku.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że  przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

8 listopada br. i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku od nieruchomości. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 16. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  wprowadzenia zwolnień w podatku rolnym. 

 

- Radni otrzymali uzasadnienie następującej treści :w myśl art. 13e  ustawy o podatkach  

i opłatach lokalnych z 2006 r. Rada Gminy może wprowadzić inne zwolnienia przedmiotowe niż  
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określone w tej ustawie. Realizacja uprawnienia do wprowadzenia innych niż wymienione  

w ustawie o podatku rolnym  zwolnień w tym podatku powinna nastąpić poprzez określenie tych 

zwolnień w formie uchwały wskazującej tryb i szczegółowe warunki zwolnienia. Stosownie do art. 

3 ust. 1 ustawy o podatku rolnym  podatnikami podatku rolnego  są osoby fizyczne , osoby prawne, 

jednostki organizacyjnym, w tym spółki nie posiadające osobowości prawnej, będące właścicielami  

gruntów posiadaczami  samoistnymi gruntów  użytkownikami wieczystymi posiadaczami gruntów    

stanowiących m.in. własność jednostki samorządu terytorialnego , jeżeli posiadanie wynika  

z umowy zawartej z właścicielem lub z innego tytułu prawnego. Proponowane zwolnienia  

w podatku rolnym  dotyczą przede wszystkim gruntów dla których gmina bezpośrednio lub 

pośrednio byłaby płatnikiem tego podatku.  

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska Pan Jerzy Stączek  

oznajmił,że  przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

7  listopada br. i został pozytywnie zaopiniowany.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wprowadzenia zwolnień w podatku rolnym. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 17. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych. 

 

Radni otrzymali materiały zawierające minimalne i maksymalne stawki podatku od środków 

transportowych ustalone przez Ministra Finansów i proponowane przez Wójta Gminy wzrost   

stawek w wysokości  20 zł  i w jednym 30 zł do tych rodzajów środków transport, które występują 

na terenie gminy. 

 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Jerzy Stączek 

zaznaczył, że na posiedzeniu Komisji w dniu 7 listopada 2011 r. wnioskowano o  pozostawienie   

stawek podatku od środków transportowych w wysokości stawek z roku 2011 z wyjątkiem pkt. 6  

lit. A ppkt. 4 i pkt. 6 lit.B ppkt. 2. W tych punktach  musi zostać  podniesiona kwota do wysokości 

2020, 00 zł i 2660,00 zł, gdyż obecnie obowiązujące  stawki  nie  mieszczą się w minimalnych 

stawkach wykazanych przez Ministra Finansów na 2012 r. .  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

poinformował, że na posiedzeniu Komisji w dniu 8 listopada 2011 r. członkowie Komisji również 

analizowali stawki podatku od środków transportowych. W trakcie przeprowadzanej dyskusji 

przegłosowano w/w propozycje zgłoszone przez członków Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości 

 i Ochrony Środowiska.  

 

W dyskusji głos zabrali :  

 

- Radny Wojciech Niemiec zgłosił wniosek popierający stanowisko  Wójta o podwyższenie o 20 zł 

stawek  podatku od środków transportowych. 

 

- Radna Krystyna Trygar poparła wniosek Radnego Niemca uzasadniając tym, że na 2012 r. został 

podwyższony podatek rolny i od nieruchomości. Zaś podatek  od środków transportowych nie był 

podwyższany od około 2 lat i następnie dodała, że  propozycja Wójta dotyczy jedynie 1% wzrostu 

tych stawek. 
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- Radny Andrzej Mindur stwierdził, iż popiera  wysokość stawek  podatku od środków 

transportowych wnioskowanych  przez Komisje, gdyż chce, aby Gminy była przyjazna rozwojowi 

małych firm transportowych, których koszty i tak ciągle wzrastają w związku z rosnącymi cenami  

paliw.   

 

- Radna Alfreda Gierad poparła stanowisko Radnego Mindura, mówiąc:" skoro  jest to nie wielka 

podwyżka  i budżet nie wiele się wzbogaci, to dajmy sobie z tym spokój i bądźmy gminą przyjazną 

dla małych  przedsiębiorców". 

 

- Radny Janusz Dębski odniósł się do wcześniej podjętej uchwały w sprawie określenia rocznych 

wysokości stawek podatku od nieruchomości  mówiąc, iż  skoro wzrostem podatku od 

nieruchomości o 1.6 %  dotyczącym 1 m² powierzchni użytkowej budynków mieszkalnych lub ich 

części  obciążeni zostali także przedsiębiorcy, to podniesienie o 20 zł stawek podatku od środków 

transportowych byłoby  równomiernym  obciążeniem dla  wszystkich.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zaznaczył, że w pierwszej kolejności 

poddaje pod głosowanie zgłoszoną poprawkę Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony 

Środowiska i Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej, polegającą na przyjęciu 

stawek podatku od środków transportowych  z 2011 r z  wyjątkiem pkt. 6 lit. A ppkt. 4 i pkt. 6 lit.B 

ppkt. 2. Za tym wnioskiem  głosowało - 6 radnych , przeciw - 8 , 1 - wstrzymał się od głosu.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że ten wniosek nie uzyskał 

wymaganej większości głosów  i przechodzi projekt uchwały przewidujący  podwyżkę stawek 

podatku od środków transportowych o 20 zł, a w jednym przypadku o 30 zł.  

 

Ad. 18.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków. 

- Radni otrzymali projekt uchwały z uzasadnieniem, iż Zakład Gospodarki Komunalnej w 

Zarszynie w dniu 21 października 2011 r. złożył wniosek o zatwierdzenie taryf na 2012 r. 

Niniejszym po ich sprawdzeniu i weryfikacji kosztów przez Wójta pod względem celowości ich 

ponoszenia , przedłożono je do zatwierdzenia Radzie Gminy. Wprowadza się dwie taryfowe grupy 

(I grupa- gospodarstwa domowe,  II grupa – pozostali odbiorcy) odbiorców usług w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w Gminie Zarszyn. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że przedmiotowy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji w dniu  

8 listopada 2011 r. W trakcie przeprowadzonej dyskusji pozytywnie zaopiniowano taryfy za 

zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków i tak :  cena za  

1 m³ dostarczanej wody dla grupy I wynosi  3.50 zł netto, dla II grupy 5.05 zł netto. Za zbiorowe 

odprowadzanie ścieków cena za 1 m³ dla I grupy wynosi 3.70 zł netto , dla II grupy 5.02 zł netto. 

 

- W dyskusji głos  zabrał Radny Zygmunt Ołowiańczyk, który zwrócił uwagę na ciągłe ubytki  

wody na odcinku  od Sieniawy do Mymonia  i na niezadawalający fakt znikomego poboru wody 

przez mieszkańców gminy z sieci wodociągowych i podłączeń do tych  nowo  wybudowanych 

sieci. Głos Radnego był głosem refleksyjnym i nie oczekiwał odpowiedzi w poruszonych  

sprawach.  

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały   

w  sprawie  zatwierdzenia taryf za zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 10 minutową przerwę niezbędną dla 

odbycia  konsultacji prawnych w kwestii procedury przeprowadzenia głosowania nad projektem 

uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych. 

 

- Po  wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny oznajmił  potrzebę 

powrotu  do przeprowadzenia  ostatecznego głosowania nad projektem uchwały w sprawie 

wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych. 

 

- Wyjaśnień w tej sprawie udzieliła Radca prawny Pani Agata Kustra Frączek. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych. 

Uchwała podjęta została większością głosów. Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych ,  

6  przeciw , 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 19. Kolejny projekt uchwały dotyczył ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków.   

 

-Radni otrzymali projekt uchwały z uzasadnieniem z którego wynika , iż plan przychodów  

i wydatków zakładów budżetowych- Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie w zakresie 

dostarczania wody i oczyszczania ścieków zakłada wpływy z usług w wysokości 816 630 zł. 

Jest to niewystarczająca kwota na pokrycie kosztów prowadzenia tej działalności.  

W związku z powyższym ZGK zawnioskował o przyznanie dotacji w kwotach :  

-   90 180 zł  brutto do 54 000 ³ dostarczonej wody; 

- 177  500 zł brutto do 125 000 m³ oczyszczonych ścieków. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 8 listopada 2011 r. pozytywnie zaopiniowali 

omawiany projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie było.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie ustalenia dopłat dla gospodarstw domowych za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków.  Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Ad. 20. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie ustalenia dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Zarszynie.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały z uzasadnieniem następującej treści: plan przychodów  

i wydatków zakładów budżetowych- Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie  w zakresie 

gospodarki odpadami zakłada wpływy z usług w wysokości 288 560 zł. Dla  pokrycia pełnych  
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kosztów zbiórki, wywozu i utylizacji odpadów. Wnioskuje się o przyznanie dotacji w kwocie 115 

452 zł brutto do 300 (Mg) ton odpadów segregowanych.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił,że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 8 listopada 2011 r. pozytywnie zaopiniowali 

omawiany projekt uchwały. 

w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał po głosowanie projekt uchwały  

w sprawie ustalenia dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie.  

Uchwała  podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 21. Kolejny projekt uchwały dotyczył uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 

Zarszyn z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami.  

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stwierdzającym , iż dynamiczny proces 

rozwoju aktywności obywatelskiej przejawia się w licznie powstających organizacjach 

pozarządowych, które w różnorodnych formach realizują cele społeczne. Duża część organizacji 

pozarządowych skupia się na organizacji imprez kulturalnych, wspieraniu sportu oraz na 

aktywizacji mieszkańców. Jednym z priorytetów władz Gminy Zarszyn jest służenie mieszkańcom  

w sposób jak najbardziej skuteczny w ramach posiadanych zasobów i kompetencji, we współpracy 

z organizacjami pozarządowymi. Zgodnie z art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na Radzie Gminy spoczywa obowiązek 

uchwalania rocznych programów współpracy z organizacjami pozarządowymi. Przedstawiony do 

uchwalenia program określa : podmioty uczestniczące we współpracy z organizacjami 

pozarządowymi, zakres i formy tej współpracy.  Przy opracowywaniu programu wykorzystano 

dotychczasowe doświadczenia w zakresie różnych form współpracy organów Gminy  

z organizacjami pozarządowymi.  

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że przedmiotowy 

projekt uchwały był analizowany na posiedzeniu Komisji  w dniu 4 listopada 2011 r. W tym samym 

dniu odbyło się spotkanie Wójta z organizacjami pozarządowymi. W trakcie posiedzenia Komisji  

Polityki Społecznej wypracowano wniosek następującej treści : W Rozdziale VI "Wysokość 

środków przeznaczonych na realizację programu" :  w sferze III kwotę  20 000 zł podwyższyć do 

kwoty 70 000 zł na realizację zadań w zakresie kultury.  

Na spotkaniu Wójta z organizacjami pozarządowymi zgłoszono do w/w projektu poprawki 

polegające na dopisaniu w Rozdz. II"Obszary współpracy z organizacjami pozarządowymi" w pkt. 

I: "integracji społecznej", w pkt. I dopisać ppkt. 7) "wspieranie rozwoju wspólnoty i społeczności 

lokalnych w celu ich integracji.", w pkt. II dopisać ppkt.d.) o treści : "organizacje gminnych 

zawodów sportowo pożarniczych, i ppkt. e) "organizację gminnego turnieju wiedzy pożarniczej." 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w pierwszej kolejności poddał pod 

głosowanie w/w wniosek zgłoszony przez członków Komisji Polityki Społecznej. Wniosek ten 

został przyjęty jednomyślnie- 15 głosami "za". Zaś wniesione w trakcie spotkania Wójta z 

organizacjami pozarządowymi poprawki potraktowano jako autopoprawki Wójta.  

- Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Zarszyn z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami wraz z przyjętą poprawką Komisji. Uchwała podjęta  
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została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 22.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy Zarszyn  

w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu. 

 

-  Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem z którego wynika , iż zgodnie z 

przepisami art. 27 i 28 ustawy z dnia 26 czerwca 2010 r. o sporcie tworzenie warunków, w tym 

organizacyjnych sprzyjających rozwojowi sportu, stanowi zadanie własne jednostek samorządu 

terytorialnego. Określić je może w drodze uchwały Rada Gminy wskazując cel publiczny z zakresu 

sportu , który zamierza osiągnąć.  Klub Sportowy, działający na obszarze jednostki samorządu 

terytorialnego może otrzymać dotację celową z budżetu jednostki na realizację celu publicznego, 

a w szczególności na : realizację programów szkolenia sportowego, zakup sprzętu sportowego, 

organizację zawodów sportowych, utrzymanie obiektów sportowych i promocji. Podjęta w tej 

sprawie uchwała umożliwi realizację  tych zadań.  

 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na posiedzeniu 

Komisji w dniu 4 listopada 2011 r. dokonano analizy w/w projektu uchwały i został  on 

zaopiniowany pozytywnie. Niemniej  jednak Przewodniczący Komisji sugerował , aby w budżecie 

gminy na 2012 r. na działalność w zakresie zajęć sportowo - rekreacyjnych  do kwoty 70 tys. zł 

dołożyć dodatkowo 20 tys zł. 

 

Innych głosów dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz  Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego Gminy Zarszyn  

w zakresie tworzenia warunków sprzyjających rozwojowi sportu 

Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało -14 Radnych , przeciw.-1, 

wstrzymało się od głosu - 0. Uchwała ta stanowi załącznik  do protokołu.  

 

Ad. 23. Kolejny projekt uchwały dotyczył zmiany Statutu Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Szkół w Zarszynie.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały z  uzasadnieniem wskazującym na fakt , iż przesłanką do 

dokonania zmian w Statucie ZEAS w Zarszynie jest wejście w życie ustawy z dnia 27 sierpnia  

2009 r i finansach publicznych , a tym samym konieczność dostosowania zapisów Statutu do 

aktualnie obowiązujących przepisów prawa. Ponadto w związku z wejściem w życie uchwały  

Nr XXXI/221/2009  Rady Gminy Zarszyn z dnia 30 lipca 2009 r. w sprawie nadania nazw ulicom  

w obrębie wsi Zarszyn nastąpiła zmiana danych adresowych w miejscowości Zarszyn i stąd  należy 

dokonać zmiany Statutu w zakresie danych adresowych  ZEAS. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec zaznaczył, że członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zmiany Statutu Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Zarszynie. Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała ta  stanowi 

załącznik do protokołu. 
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Ad. 24. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XII/71/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 4 października 

2011r. w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji publicznej  

o ustalenie, zmianę i zniesienie urzędowej nazwy oraz zmianę określenia rodzaju miejscowości 

Pastwiska z osady na wieś o nazwie Pastwiska. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały z  uzasadnieniem informującym o tym, że w związku  

z naruszeniem art.8 ust. 1 ustawy z dnia 29 sierpnia 2003 r o urzędowych nazwach miejscowości i 

obiektach fizjograficznych polegającym na nieprawidłowym nazwaniu tytułu uchwały i co się z tym 

wiąże, wystąpienia tego samego błędu w § 1 przedmiotowej uchwały. Wojewoda podkarpacki 

wszczął postępowanie zmierzające do stwierdzenia nieważności uchwały NR XII/71/2011 Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 4 października 2011 r w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do 

spraw administracji publicznej o ustalenie , zmianę  i zniesienie urzędowej nazwy oraz zmianę  

określenia  rodzaju miejscowości Pastwiska z osady na wieś o nazwie Pastwiska. W związku z 

powyższym konieczne stało się uchylenie wyżej wymienionej uchwały i podjecie nowej, której 

tytuł winien brzmieć" w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji 

publicznej o zmianę określenia rodzaju miejscowości Pastwiska z osady na wieś o nazwie 

Pastwiska". 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec zaznaczył, że członkowie  

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie  projekt uchwały  

w sprawie  uchylenia Uchwały Nr XII/71/2011 Rady Gminy Zarszyn z dnia 4 października 2011 r. 

w sprawie wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji publicznej o ustalenie, 

zmianę i zniesienie urzędowej nazwy oraz zmianę określenia rodzaju miejscowości Pastwiska  

z osady na wieś o nazwie Pastwiska. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział 

brało 15 radnych. Uchwała ta stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 25. W dwudziestym piątym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały  

w sprawie  wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji publicznej o zmianę 

określenia rodzaju miejscowości Pastwiska z osady na wieś o nazwie Pastwiska. 

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił,że członkowie 

Komisji pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały uwzględniający naniesione 

poprawki wskazane przez Wojewodę Podkarpackiego. 

 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  wystąpienia do ministra właściwego do spraw administracji publicznej o zmianę 

określenia rodzaju miejscowości Pastwiska z osady na wieś o nazwie Pastwiska. Uchwała podjęta 

została jednomyślnie. W glosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Ad. 26. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poinformował, że Naczelnik Urzędu 

Skarbowego w Sanoku  pismem  z dnia 28 października 2011 r. przesłał informację  
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o nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych Radnych , 

pracowników  Urzędu Gminy i kierowników jednostek organizacyjnych gminy. Zainteresowane 

osoby z tą informacją zostały zapoznane. Odczytał także informację Wojewody o złożonych 

oświadczeniach majątkowych  przez Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

- Radny Andrzej Mindur zapytał, na jakich warunkach i zasadach można wypożyczać z ZGK  

w Zarszynie sprzęt do wykonywania prac porządkowych w danej miejscowości. Wyraził pogląd, 

 iż  skoro Rada Gminy przydziela środki na zakup sprzętu dla ZGK, to ten sprzęt powinien być 

dostępny każdorazowo z chwilą wystąpienia  potrzeb w danej miejscowości. Poprosił Sołtysa wsi 

Odrzechowa  o wyjaśnienie do jakich potrzeb wykorzystano koparkę w Odrzechowej. 

 

- Radny Wojciech Niemiec - Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej zaznaczył, że po 

wysłuchaniu na portalu internetowym "esanok" reportażu o problemach oświatowych w gminie 

Zarszyn  zbulwersowany jest wywiadami udzielonymi przez Wójta, Dyr. ZEAS i Inspektora 

Oświaty w Urzędzie Gminy, w których  podawane były  propozycje reorganizacji sieci szkół na 

terenie gminy i wskazywane koszty tych przekształceń. Jak dalej zaznaczył Radny,  po ostatnim 

spotkaniu  odbytym w marcu br. nie odbyło się dotychczas  szerszej debaty  w tym zakresie  i nie 

nastąpiło  wypracowanie wspólnych wniosków Radnych i Wójta.  Sprawy reorganizacji sieci szkół 

są  sprawami bardzo trudnymi i wymagane jest wspólne porozumienie. Chciałby, aby został 

powołany specjalny zespół, który dokonałby szczegółowej analizy tej sytuacji. Ponadto Radny 

poprosił, aby zorganizować wyjazdowe posiedzenie Komisji Polityki Społecznej celem  

rozpoznania bazy lokalowej szkół poprzez złożenie wizyty roboczej przez radnych we wszystkich 

szkołach prowadzonych przez Gminę Zarszyn. 

 

- Radny Zygmunt Ołowiańczyk  stwierdził, że temat reorganizacji  sieci szkół na terenie gminy jest 

sprawą bardzo trudną  i wymagającą  podjęcia wspólnej decyzji Wójta i Radnych. Źle się stało,  

że nie ma jeszcze tych wspólnych ustaleń,  media już ten temat podchwyciły i  podsycana jest 

atmosfera  likwidacji niektórych placówek szkolnych w sytuacji kiedy w tym temacie nie ma 

jeszcze  żadnych ustaleń. Jako Radny czuje się  oburzony faktem nagłośnienia problemu przez 

media przed odbyciem  szerszej debaty z udziałem Wójta , Radnych,  Dyrektorów szkół. 

 

- Radny Krzysztof Bałut oznajmił, że również  chciałby, aby  został powołany zespół d/s oceny 

sytuacji związanej z działalnością oświatową  na terenie gminy. Określona ocena tej sytuacji  być 

może spowoduje ogólne porozumienie w tej sprawie. Radny zaznaczył, iż jest otwarty na wspólną 

debatę.  Następnie dodał, że nie będzie głosował za przeprowadzeniem reformy polegającej między 

innymi na "na wyprowadzeniu ze szkół sprzątania i świetlic".Następnie zapytał Wójta, 

czy prawdą jest,  że Gmina odstępuje od budowy na terenie Gminy oświetlenia hybrydowego,  

a jeśli tak - jak zostanie rozwiązany problem środków finansowych. Ponadto poprosił Wójta, aby  

z chwilą przystąpienia do realizacji zadań  z udziałem środków pozabudżetowych Radni byli 

informowani o tym,czy po zrealizowaniu konkretnej inwestycji nie musi być dodatkowo 

zatrudniony pracownik jakie to wymogi stawiane są przez instytucje pośredniczące w finansowaniu 

unijnym lub krajowym przy  realizacji niektórych programów. Podziękował także Radnej Rady 

Powiatu Sanockiego Pani Borek za środki przeznaczone przez Zarząd Powiatu  na remont dróg 

powiatowych na terenie Gminy Zarszyn, to jest odcinków dróg  Zarszyn- Turze Pole  i  Pisarowce-

Nowotaniec. 

 

- Radny Andrzej Mindur zaznaczył, że skoro w niedoszłej do skutku budowie oświetlenia 

hybrydowego na terenie gminy "wykreślona została" budowa tego oświetlenia w Odrzechowej, to 

obecnie prosi, aby ponownie planując budowę oświetlenia ulicznego na terenie gminy  ująć w tych 

planach także miejscowość  Odrzechowa. Zwrócił się także z prośbą do Radnej Rady Powiatu  
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o uwzględnienie  w  budżecie Powiatu Sanockiego na 2012 r. środków na  remont drogi powiatowej  

relacji Zarszyn- Odrzechowa. 

 

- Radny Janusz Dębski nawiązując do wypowiedzi swoich poprzedników  w sprawie wywiadu 

wyemitowanego na  portalu "esanok "dotyczącego  problemów oświatowych w gminie Zarszyn 

uznał, że  informacja o planowanych rozwiązaniach  w oświacie była przedwczesna.  Jak dalej 

zaznaczył Radny , myśli, że  nic jeszcze  do końca nie jest przesądzone, a w tej sprawie powinna 

odbyć się wspólna debata. Następnie nawiązał do swoich wcześniejszych  wypowiedzi mówiąc, iż 

oszczędności w budżecie gminy należy szukać we wszystkich działach i rozdziałach budżetu,  aby  

istniejącą sieć szkół nadal utrzymać.  

 

Ad. 27. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili : 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Zarszynie Pani Krystyna Stasiczak poinformowała 

Radnego Mindura na jakich zasadach  opracowywany jest plan finansowy Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w Zarszynie. Następnie omówiła  zasady udostępniania  i rozliczania sprzętu  

będącego na stanie Zakładu do oczyszczania placów gminnych, usług sprzętowych w zakresie 

wyznaczonym przez Gminę.  

 

- Sołtys Wiesław Józefczyk wyjaśnił, że  koparka z ZGK wykorzystana została do wyczyszczenia  

i odmulenia rowów w ciągu drogi biegnącej obok cmentarza w Odrzechowej na odcinku 260 m  

zamulonych  w czasie intensywnych opadów deszczu. Odmulono także  ok. 200 m rowów  

przydrożnych w rejonie gospodarstw rolnych 2 rolników  w tej miejscowości. kwotą rzędu ok. 

1500 zł. 

  

- Radny Adama Malik zapytał Kierownika Referatu GKP w Urzędzie Gminy P.Rakoczego, o to 

dlaczego uwzględniono  na ten cel w budżecie kwotę  5000 zł.  

 

- Sołtys Franciszek Gajewski pochwalił zakup kosiarki bijakowej dla ZGK w Zarszynie, która 

będzie niezbędna podczas wykonywania prac porządkowych na gminnych rowach i przepustach.  

 

- Kierownik Referatu GKP Bogdan Rakoczy , wyjaśnił, że  kwota 5000 zł zabezpieczyła  poza 

czyszczeniem rowów także  dodatkowo wykonane w Odrzechowej prace przy przebudowie trzech 

przepustów.  

 

- Skarbnik Gminy wyjaśniła, że podniesiony przez Przewodniczącego Komisji Adama Malika 

problem dotyczy faktu, że  prace w Odrzechowej wykonywane przez  ZGK  zostały wykonane   

z poszerzonym w stosunku do uzgodnionego wcześniej przez Sołtysa Wsi z Urzędem Gminy  

zakresem robót  bez zabezpieczenia odpowiedniej kwoty środków w budżecie. 

 

- Radna Rady Powiatu Sanockiego Grażyna Borek poinformowała, że jeszcze w roku bieżącym 

wykonana zostanie nawierzchnia dróg powiatowych na odcinku Jaćmierz-Turze Pole i Pisarowce - 

Nowotaniec. Poinformowała także , iż przebudowa mostu w Zarszynie  w kierunku Odrzechowej 

uzyskała pozytywną weryfikację i na ten cel zaplanowano środki w budżecie Rady Powiatu.  

Na remont drogi powiatowej relacji Zarszyn  - Odrzechowa jest już opracowana dokumentacja  

i w 2012 r. projekt ten zostanie złożony do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych.  

Obecnie przy drodze powiatowej relacji Długie - Bażanówka oczyszczane są przydrożne rowy. 

 

- Dyrektor ZEAS Pan Sebastian Bętkowski wyjaśnił,że w trakcie udzielanego wywiadu dla portalu 

internetowego  "esanok" nie padło ani  jedno słowo z którego wynikałoby, że będą podejmowane 

takie,  a nie inne decyzje. Natomiast zostały  przedstawiane tylko propozycje kilku możliwych do  
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wprowadzenia rozwiązań trudnej sytuacji występującej w oświacie. Zagadnienie dotyczące  

przeprowadzenia reorganizacji sieci szkół  jest tematem  trudnym,  nad którym trzeba będzie się 

wspólnie zastanowić i wypracować najbardziej kompromisowe stanowisko.  

 

- Przystępując do udzielenia odpowiedzi na zadane pytania i podnoszone problemy Gminy Wójt 

Gminy   Andrzej Betlej stwierdził  między innymi, że sprawa oświaty nie będąc przedmiotem 

przyjmowanych uchwał zdominowała obrady sesji. O tym, że sytuacja w oświacie staje się coraz 

trudniejsza mówi się już od 12 lat  i jest to  problem ogólnopolski, ale dopóki będzie obowiązywała  

Karta Nauczyciela problem ten będzie narastał. Już kilka lat temu podejmowane były próby 

rozwiązania  powstającego  problemu, była prowadzona dyskusja z radnymi, dyrektorami szkół, na 

Komisjach  z Panią  Bałdygą - Prezesem Federacji Inicjatyw Oświatych i nie podjęto w tym temacie 

żadnej decyzji. Wójt zaznaczył, że nie rozumie skąd powstało tyle zamieszania  wokół wywiadu 

udzielonego dla  portalu "esanok" skoro materiały przedstawiające wariantowe propozycje 

możliwych rozwiązań zostały przedstawione Radnym jeszcze wiosną br. Następnie zaznaczył, że 

wszyscy rozumieją , że ten wywiad nie jest wyznacznikiem podjętych już decyzji , gdyż tam zostały 

wskazanie jedynie  propozycje  rozwiązań, nad którymi należy się wspólnie w  dalszej kolejności 

zastanowić. Pan Wójt dodał, iż dobrze  się stało, że ta sprawa medialnie została  nagłośniona, 

natomiast  komentarze pod tym reportażem  są "smutne, ale  krytyka nic nie kosztuje".Wójt 

zauważył , że jest   bardzo przykro, że dalej nikt  dobrego,  jednoznacznego rozwiązania nie 

proponuje. Opracowane propozycje rozwiązań przekazane wcześniej Radnym są aktualne i trzeba 

nad nimi dyskutować  i podjąć decyzję. Można też wykonać  dodatkowe opracowania, ale czy 

występuje  taka  potrzeba?. Potrzeba reorganizacji sieci szkół  wynika z faktu, iż dzieci w szkołach 

coraz mniej, koszty  utrzymania szkół są coraz wyższe. Wydatki w oświacie nigdy nie są 

przewidywalne na dany rok. Wójt podał przykład, że w końcówce roku 2011  na działalność 

oświatową w gminie  trzeba było dołożyć kolejną kwotę  wynoszącą prawie 200 tyś zł. Decyzji 

dotyczącej koniecznej reorganizacji sieci szkół  jeszcze nie podjęto , a jeżeli  to nastąpi będzie ona  

na pewno decyzją wspólną W  wywiadzie zamieszczonym w omawianym reportażu nie wskazano 

na żadne podjęte decyzje, a przekazane zostały jedynie propozycje niektórych rozwiązań. W trakcie 

dalszej wypowiedzi Wójt dodał, że na  działalność oświatową zgodnie z obowiązującą ustawą o 

finansach publicznych  nie można zaciągać żadnych kredytów. Wprowadzanie zmian w oświacie od 

września 2012 r.  wymaga podjęcia uchwał Rady Gminy do końca lutego 2012 r. Na zakończenie 

Wójt poprosił wszystkich, aby dokładniej ten temat przemyśleć i  składać ewentualne propozycje  

pod kątem ich wspólnego rozwiązania.. Wójt zaznaczył także, iż istotnym  problemem jest fakt, że 

budynki szkół są zbyt małe, dla bardziej radykalnego wdrożenia ewentualnego łączenia szkół.  

W kontekście problemów związanych z finansowaniem oświaty Wójt podkreślił , iż decyzje 

dotyczące przyszłej sieci szkół w gminie zaważą o możliwościach finansowych podejmowania 

nowych zadań  inwestycyjnych.  

 

- W dalszej kolejności Wójt omówił zagadnienie związane z planowaną  budową oświetlenia 

hybrydowego informując, że wartość projektu wynosi 8 mln zł  przy możliwości otrzymania dotacji 

6 mln zł. Po ogłoszeniu przetargu na realizację  tej inwestycji zgłaszające się firmy wskazywały na 

różne rozwiązania techniczne tego zadania, gdyż są to nowe  technologie i firmy nie mają  

doświadczenia w budowie tego typu oświetlenia. Ponadto Wójt zasięgnął opinii niezależnego 

eksperta, który jednoznacznie wskazał na to, iż  inwestycja ta  na obecnym etapie nie jest jeszcze   

ekonomicznie uzasadniona do wdrożenia, gdyż w przyszłych latach generowałaby znaczne koszty  

konieczne do pokrycia wydatków bieżących tego oświetlenia  z budżetu gminy. W związku z tym 

aktualne zostaje pytanie, czy  inwestycje tę podejmować. W terminie do 18 listopada br. musi 

zostać podjęta w tej sprawie ostateczna decyzja.  Następnie Wójt dodał, że dysponując wszystkimi  

opiniami  i oceniając możliwości  budżetowe gminy w przyszłych latach  uważa, iż z tej inwestycji 

należy zrezygnować . W związku z tym zapytał, że czy ktoś z Państwa Radnych ma inne 

stanowisko w tej sprawie. Na zakończenie Wójt zaznaczył, że być może w przyszłości tego typu  
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zadanie może okazać się uzasadnionym ekonomicznie, gdyż są to technologie przyszłości.  

Niemniej jednak  znając możliwości budżetowe gminy  przy obecnie jeszcze bardzo wysokich 

kosztach tego typu inwestycji i późniejszych wysokich kosztach bieżących, rozsądną wydaje się 

być obecnie rezygnacja  z rozpoczęcia budowy planowanego oświetlenia tego rodzaju.   

 

- Radna Maria Węgrzyn, stwierdziła, że skoro rezygnujemy z budowy oświetlenia hybrydowego, to 

wnioskuje o budowę w Długiem od strony południowej na tzw. "Zagumniach" oświetlenia  

drogowego tradycyjnego. 

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek odpowiedziała Radnemu Bałutowi, że z chwilą 

rozwiązania umowy na budowę oświetlenia hybrydowego około 15 grudnia br. środki  własne  

w budżecie na 2012 r zostaną przesunięte najprawdopodobniej na inwestycję budowy sieci 

kanalizacyjnej w Odrzechowej.  

 

-  Wójt odpowiedział, że z chwilą zaistnienia możliwości wygospodarowania  środków w budżecie 

będzie można w przyszłości przystąpić do budowy oświetlenia drogowego w Długiem. Lecz znając 

możliwości budżetowe  przyszłych lat trudno powiedzieć, kiedy wystąpi taka możliwość.   

Na zakończenie Wójt poinformował, że  obecnie opracowywana będzie  ekspertyza i koncepcja do 

nowego wniosku na budowę mikroelektrowni funkcjonującej na bazie paneli solarycznych 

wytwarzających energię elektryczną do zasilania oczyszczalni ścieków w Zarszynie  

z potencjalnymi nadwyżkami mogącymi być skierowanymi  do oświetlenia drogowego. 

Przygotowana koncepcja będzie uzgadniania  w Urzędzie Marszałkowskim pod kątem 

racjonalności  składania wniosku. Najprawdopodobniej nabór tego typu  wniosków ogłoszony  

zostanie w styczniu 2012 r.  

- Radnego  Andrzeja Mindura Wójt poinformował, że docelowo przy opracowywaniu 

przyszłościowej koncepcji oświetlenia dróg na terenie gminy zostanie w niej uwzględniona także 

miejscowość Odrzechowa.  

- Wójt wyjaśnił także Radnemu Krzysztofowi Bałutowi, że przy realizacji zadań inwestycyjnych  

z udziałem środków unijnych wymagane  jest osiąganie różnego rodzaju wskaźników w tym 

wskaźników dotyczących  zatrudnienia  osób na powstałych w wyniku projektów obiektach bądź 

innych wskaźników,  które są mierzalne. 

 

Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zadał pytanie czy ktoś   

z Radnych czy  Zaproszonych Gości ma zastrzeżenia do proponowanej przez Wójta Gminy decyzji 

w sprawie rezygnacji z budowy oświetlenia hybrydowego.   

Wobec braku stanowisk w tej sprawie stwierdził, że milczenie jest w tym przypadku zrozumiane 

jako akceptacja propozycji Wójta Gminy. 

 

Ad. 28. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 

wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni 

zrealizowany. Ogłosił trzynastą sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji 2010-2014   

za zamkniętą.  
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